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: 
Plats: 
Tid: 

Sunnerö, Kungsgatan 9 
10:00-12:00 

Paragrafer §§ 25-34 

    

Beslutande Eva-Lotta Pamp (M) ordf. 

Åke Aronsson, SKPF 

Leif G Svensson, RPG 
Lennart Brodén, Bjärke SPF 
Kaj Näsman, PRO Bjärke 
Bengt Eliasson, Aktiva seniorer 

  

 

 
Övriga  
deltagare 

 

 
Ersättare: 
Maj-Gull Hultqvist, SKPF 
Agneta Johansson, SKPF 
Birgitta Kornevi, PRO Alingsås 
Gunnar Boija, RPG 
Christer Lank, SPF Hjorten 
Mats Johansson, PRO Bjärke 
Gunnar Langwagen, Aktiva seniorer 
 

Politik: 
Birgit Börjesson (S) 
Simon Waern (S) 

Torbjörn Gustafsson (C) 

 

Förvaltning 
Anita Hedström, förvaltningschef  
Maria Svensson, förvaltningssekreterare 

Aida Kapic § 26-27 

Karin Klint § 28 
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Utses att justera Torbjörn Gustafsson (C) 

 
Justeringens 

plats och tid 

 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen 2022-09-21 

Sekreterare    

 Maria Svensson 
 
 

Ordförande  

 Eva-Lotta Pamp (M) 

    
   Justerande 

 

 Torbjörn Gustafsson (C) 
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Anslag / Bevis 
 
 
 

 
Organ Kommunala pensionärsrådet  

 
Sammanträdesdatum 
 

Datum för anslags 

uppsättande  

2022-09-23 

2022-09-09  

Datum för anslags 

nedtagande  

2022-10-15 

 
    

Förvaringsplats för 
  

protokollet Närarkivet, Vård- och omsorgsförvaltningen 

 
 

Underskrift 
 

Maria Svensson  
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Innehåll 

§ 25 Val av justerare och tid för justering 

§ 26 Äldredag/Seniordag 

§ 27 Träffpunkter 

§ 28 Rapport nattfasta 

§ 29 Förvaltningschefen informerar  

§ 30 Datasupport 

§ 31 Information från kommunala rådet för mänskliga rättigheter 

§ 32 Information från kommunstyrelsen 

§ 33 Övriga frågor 

§ 34 Nästa förmöte/möte 
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§ 25 KPR 

 
Val av justerare och tid för justering 
Förslag från KPR om att Torbjörn Gustafsson ska väljas till justerare.  

  
 
KPR beslutar 
KPR väljer Torbjörn Gustavsson att justera dagens protokoll. 
Protokollet justeras den 21 september 2022 på vård- och omsorgsförvaltningen, 
Kungsgatan 9.
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§ 26 KPR 

 
Äldredag/ Seniordag 

 
Aida Kapic informerar.  
Seniordagen är flyttad till våren 2023. Kommunen kommer att vara sammanhållande i 
seniordagen. Det är flera externa aktörer som är intresserade av att medverka på 
seniordagen, bl.a. vårdcentraler och hälsosamordnare. Det finns även möjlighet att fråga 
andra aktörer om de är intresserade av att vara med. Estrad bistår med lokal utan 
kostnad. Kommunen erbjuder sig att betala för en eventuell föreläsning.  
 
Ordföranden ställer frågan om styrgruppen kommit igång.  
 
Aida Kapic informerar.  
Om föreningarna i KPR lämnar namn samt e-postadresser på de personer som ska vara 
representanter i styrgruppen, kan hon kalla in representanterna till möte angående 
seniordagen. 
  

 
 

KPR beslutar  

Varje förening utser en representant och återkommer till förvaltningen med namn på 
representanten så snart som möjligt. 
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§ 27 KPR 

 
Träffpunkter 
 
Aida Kapic informerar. 
Träffpunkterna på Brunnsgården och Tuvegården kommer att starta igång snarast möjligt. Det 
finns i dagsläget covidrestriktioner angående exempelvis avstånd, som tillämpas på 
träffpunkterna och förvaltningen anpassar sig efter de VGR riktlinjer 

 
 

KPR beslutar 

Efter diskussion har KPR inget att tillägga. 
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§ 28 KPR 

 

Rapport nattfasta 
 

Karin Klint informerar om rapport nattfasta.  
 
Det framkommer synpunkter från KPR angående medeltiden på nattfastan på äldreboendena. Det 
framkommer även synpunkter angående tiden för sista kvällsmålet.  
 
Karin Klint informerar.  
Det finns olika referensramar när det gäller måltider. Rekommendationen är att det ska serveras 
fem mål på dag. Middagen kl. 17.00 är inte det senaste målet som de äldre får. Det finns även 
möjlighet att äta kvällsmål efter kl. 17.00.  
 

 
KPR beslutar 
Synpunkter angående rapport nattfasta kommer att mailas in till förvaltningen från KPR. 
Förvaltningen återkommer därefter med information kring detta.  
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§ 29 KPR 

 

Förvaltningschefen informerar 
 

• Statistik äldreomsorg 
 
Förvaltningschefen informerar.  
De sista platserna på Bjärkegården öppnades den 1 september 2022. Det finns platser som inte är 
öppna på Kvarnbacken pga. svårigheter att rekrytera personal till demensavdelningen.  
 
Äldreomsorgslyftet är en statsbidragsfinansierad utbildningssatsning för att höja utbildningsnivån 
inom äldreomsorgen. Dels för att erbjuda anställd personal att få läsa till undersköterska och dels 
för att kunna fånga upp duktiga vikarier och göra dem anställningsbara. Det är svårt att rekrytera 
undersköterskor så detta är ett bidrag till kompetensförsörjningen. Erbjudandet till medarbetarna 
består i att de har möjlighet att studera på 100 % till undersköterska samtidigt som de arbetar 50 % 
på förvaltningen.  
 
KPR ställer frågan om det finns någon särskild demensutbildning? 
 
Förvaltningschefen informerar om att det har anställts en demenssjuksköterska som ska medverka 
till att demensvården blir bättre. Förvaltningen utbildar genom statsbidrag medarbetare i demens 
genom ”Stjärnmärkt”.  
Förvaltningen återkommer med mer information om detta vid nästa KPR-möte.  
 

• Brukarundersökning  
 
Förvaltningschefen informerar om brukarundersökning.  
Enkäten har ställts till personer som fyllt 65 år och som har särskilt boende eller hemtjänst med 
omfattande insatser.  
 
KPR ställer frågan om förvaltningen arbetar för att det finns en omsorgskontakt och en arbetsgrupp 
inom kommunen? 
 
Förvaltningschefen informerar om att det finns en fast omsorgskontakt inom hemtjänsten i 
förvaltningen. Den nuvarande strategin samt kommande lagstiftning för äldreomsorgen är att man 
ska arbeta förebyggande. 
 
Ordföranden konstaterar att pensionärsföreningarna har en viktig funktion att fylla. Den stora 
frågan är hur man ska nå ut till de personer som inte är engagerade i någon pensionärsförening.  
 
KPR konstaterar att föreningarna arbetar för sina medlemmar, men att de även behöver nå ut till 
andra.  
 
Aktiva seniorer informerar om att föreningen ställt sig frågan om hur man ska kunna öppna upp för 
att alla ska ha möjlighet att vara med. De har bl.a. börjat med lördagsfika, vilket innebär att de som 
vill fika tillsammans samlas vid torget på lördagar. Ett annat exempel är mingel på en av 
restaurangerna i stan sista onsdagen i månaden. Dessa aktiviteter är för  
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alla, dvs. inte enbart Aktiva seniorers medlemmar.  
 
Kommentar från KPR om att det före pandemin fanns en grupp som arbetade mot ensamhet. 
Intentionen i projektet arbetas vidare i förebyggandeenheten 
 
Förvaltningschefen meddelar att förvaltningen tar med sig frågan om hur och återkommer vi nästa 
tillfälle. 
 
Ordföranden lyfter möjligheten att bjuda in Aida Kapic till KPR:s sammanträden framöver för att 
kunna svara på frågor.  
 
Förvaltningschefen informerar.  
Hela hälso- och sjukhusorganisationen ska skifta fokus från organisation till person och relation. 
Vård- och omsorgsnämnden behandlade ärendet på sammanträdet i augusti 2022.  
 
Förvaltningschefen informerar.  
Förvaltningen har avtal med Mathem angående matleveranser. Avtalet löper på och kan sägas upp 
på sex månader. Vård- och omsorgsnämnden har gett förvaltningen i uppdrag att se över möjlighet 
att teckna avtal med lokala livsmedelsbutiker innan avtalet med Mathem löper ut. 
 
 
KPR beslutar 

Efter diskussion har KPR inget att tillägga. 
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§ 30 KPR 
 
Datasupport 
Aida Kapic kommer bjudas in till nästa sammanträde. Frågan tas därför med till nästa KPR-
sammanträde.  
 
 
KPR beslutar 
KPR har ingen erinran angående detta.  
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§ 31 KPR 

 
Information från kommunala rådet för mänskliga rättigheter 
 
Gunnar Boija informerar.  
Kommunala rådet för mänskliga rättigheter ska fungera som ett referensorgan för nämnderna. 
Rådets huvudsakliga uppgift är att samordna kommunens arbete gällande mänskliga rättigheter. 
Det finns bl.a. en policy för funktionshinderfrågor i Alingsås kommun och funktionshinderfrågorna 
är ett exempel på frågor som rådet har möjlighet att bevaka. Rådet kan även bevaka rättigheter för 
de äldre i olika sammanhang.  
 
Rådet anser att begreppet mänskliga rättigheter kan vidgas mycket. Frågorna som ställs från rådet 
är vad är rimligt, vad är möjligt och vad är önskvärt? Har kommunstyrelsen funderat något kring 
detta? 
 
Simon Waern: Detta har inte diskuterats på kommunstyrelsen, och man kan försöka få till en bättre 
dialog med rådet. Om nämnderna inte använder sig av rådet som referensorgan kan detta bero på 
okunskap.  
 
Ordföranden lyfter att det kan vara aktuellt för rådet att vara med på äldredagen.  
 
 
 
KPR Beslutar 
Efter diskussion har KPR inget att tillägga. 
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§ 32 KPR 

 
Information från kommunstyrelsen 
 
Simon Waern upplyser KPR om att det i nuläget inte finns något specifikt att rapportera från 
kommunstyrelsen. 
 
KPR har synpunkter på att avgifterna till simhallen är höga.  
 
Simon Waern upplyser om att den skattesubventionerade delen behöver ses över och det kommer 
föras en dialog med ansvarig nämnd samt simhallen angående detta.  
 
 

 
KPR Beslutar 
Efter diskussion har KPR inget att tillägga. 
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§ 33 KPR 
 
 

Övriga frågor  
  
Aida Kapic kommer framöver att bjudas in till KPR:s sammanträden för att svara på frågor om 
verksamheten.  

 
 
KPR beslutar 
Efter diskussion har KPR inget att tillägga. 
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§ 34 KPR 
 
 

Nästa förmöte/möte 
 

Nästa förmöte är den 28 oktober 2022. PRO anordnar.  
Nästa KPR-möte är den 18 november 2022 kl. 10.00-12-00. 
 
 

 


